
PROTOKÓŁ nr XLVI/2022
z XLVI Sesji Rady Gminy Grunwald 

z dnia 27 stycznia 2022 r.
Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  18 4 5

Przewodniczyła:  Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Adam Szczepkowski – Wójt Gminy,
2. Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy 
3. Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy,
4. Marcin Belczyński – Radca Prawny,
5. Józef Nowakowski- Kierownik RGK,
6. Sołtysi (lista obecności zał. nr  2).

Podjęto uchwały od nr 357 do nr 369. 

1. Otwarcie XLVI Sesji Rady Gminy.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  przywitała  przybyłych  gości
poinformowała,  że  obrady  są  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz
i  dźwięk.  Dokonała  otwarcia  XLVI  sesji  Rady  Gminy,  po  czym stwierdziła  kworum,  przy
którym  może  obradować  i  podejmować  prawomocne  uchwały  Rady  Gminy.  Poprosiła
obecnych na sali  o zachowanie powagi obrad.  
Radni uwag nie zgłosi li .

3. Przyjęcie porządku obrad na XLV Sesję Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  porządek  przesłany  był  radnym  na
skrzynki  posiedzenia.pl  oraz  opublikowany  w  BIP  Grunwald.  Poprosiła  radnych
o składanie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
Radni uwag nie zgłosi li .  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  po  obradach  komisji  zgłoszono
wnioski  o dołączenie do porządku obrad projektów uchwał:
1.   w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  członków  ochotniczych
straży  pożarnych  z  terenu  Gminy  Grunwald  za  udział  w  działaniach  ratowniczych
i  szkoleniach  pożarniczych  organizowanych  przez  Państwową  Straż  Pożarną  lub  Gminę
Grunwald.
2.  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi
i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na 2022 rok;
3. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 23 w miejscowości
Grunwald;

4.  w sprawie  przystąpienia  do sporządzenia  miejscowego  planu zagospodarowania
przestrzennego  w obrębie  Geodezyjnym  Mielno,  dla  działek  nr  3/1,  3/3,  3/5,  3/6,
6,  7/1,  7/4,  7/6,  7/7,  7/8,  7/9,  8/2,  8/3,  8/6,  8/7,  8/8,  8/9,  9,  10/1,  12/1,  15,  14/1,
16/3,  16/4,  16/5,  16/6,  16/7,  17/8,  17/9,  17/13,  17/14,  17/16,  17/17,  17/19,  17/20,
17/21,  17/22,  17/23,  17/26,  17/27,  17/28,  17/29,  17/30,  17/31,  17/32,  17/33,
17/34,  19/1,  19/4,  19/13,  50/55,  52/1,  189/2,  189/3,  189/4,  189/5,  189/7,  189/8,
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189/9,  189/10,  189/11,  189/12,  196,  274,  275,  277/6,  277/7,  277/12,  277/15,
277/16,  277/17,  277/18,  277/19,  277/20,  277/21,  277/24,  277/25,  277/26,  277/27,
277/28,  277/29,  277/30,  277/31,  277/32,  277/33,  277/34,  277/37,  277/38,  277/39,
277/40,  277/41,  277/42,  277/43,  277/44,  277/57,  300,  301,  302,  307/4,  307/5,
307/6,  307/7, 307/8, 307/9,  3167/1, 3167/2, 3167/4,  3167/5.
5.  w  sprawie  przekazania  projektu  zmian  regulaminu  dostarczania  wody  i
odprowadzania ścieków organowi regulacyjnemu do zaopiniowania

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazili  zgodę o dodanie do
porządku obrad ww. Punktów.

Radni uwag nie zgłosili.  

Porządek obrad po zmianach.

1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr XLV/2021 z  Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 30.12.2021 r.
4. Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym  oraz  sprawozdanie
z wykonania uchwał Rady Gminy.
5. Sprawozdanie z działalności Rady Gminy oraz Komisji stałych rady gminy za 2021.
6.  Sprawozdanie   z  realizacji  dotacji  celowej  na dofinansowanie  budowy przydomowych oczyszczalni
ścieków na terenie Gminy Grunwald za rok 2021.
7. Przedstawienie projektu budżetu na rok 2022 wraz z jego uzasadnieniem przez Wójta Gminy.
7.1. Odczytanie opinii Komisji Budżetu Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy;
7.2. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na rok 2022;
7.3. Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej na rok 2022. 
8. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
8.1. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2035;

8.2.  w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2022 r.;

8.3.  w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody drzew w ilości 3 sztuk uznanych za pomnik przyrody
„Droga Dębowa”; 
8.4.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargowym
działek 191/44, 191/45 obręb Mielno;
8.5.   w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w trybie  przetargowym
działek 133/1, 133/2, 133/4, 133/5  obręb Mielno;
8.6.   w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w trybie  przetargowym
niezabudowanych działek 113/7,  113/8,  113/9,  103/28,  103/29,  103/30,  103/31,  103/32,  103/33  obręb
Mielno;
8.7.   w  sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w trybie  przetargowym
działki nr 72/5  obręb Domkowo; 
8.8. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 w budynku nr 12 w miejscowości
Kitnowo;
8.9 .  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  uowy  dzierżawy  po  umowie
zawartej  na  czas  oznaczony do 3 lat  dzia łki  274/2 obręb Stębark;

8.10.  w sprawie ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Grunwald.
8.11.   w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  członków  ochotniczych  straży
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pożarnych z terenu Gminy Grunwald za udział  w działaniach ratowniczych i  szkoleniach pożarniczych
organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Grunwald.
8.12. w  sprawie  przyjęcia  „Programu współpracy  Gminy Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi  i
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na 2022 rok;
8.13. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 23 w miejscowości
Grunwald;

8.14.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego w obrębie Geodezyjnym Mielno, dla działek nr 3/1, 3/3, 3/5, 3/6, 6, 7/1, 7/4, 7/6,
7/7, 7/8, 7/9, 8/2, 8/3, 8/6, 8/7, 8/8, 8/9, 9, 10/1, 12/1, 15, 14/1, 16/3, 16/4, 16/5, 16/6, 16/7, 17/8,
17/9, 17/13, 17/14, 17/16, 17/17, 17/19, 17/20, 17/21, 17/22, 17/23, 17/26, 17/27, 17/28, 17/29,
17/30,  17/31,  17/32,  17/33,  17/34, 19/1,  19/4,  19/13,  50/55,  52/1,  189/2,  189/3,  189/4,  189/5,
189/7, 189/8, 189/9, 189/10, 189/11, 189/12, 196, 274, 275, 277/6, 277/7, 277/12, 277/15, 277/16,
277/17, 277/18, 277/19, 277/20, 277/21, 277/24, 277/25, 277/26, 277/27, 277/28, 277/29, 277/30,
277/31, 277/32, 277/33, 277/34, 277/37, 277/38, 277/39, 277/40, 277/41, 277/42, 277/43, 277/44,
277/57, 300, 301, 302, 307/4, 307/5, 307/6, 307/7, 307/8, 307/9, 3167/1, 3167/2, 3167/4, 3167/5
8.15 w  sprawie  przekazania  projektu  zmian  regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania
ścieków organowi regulacyjnemu do zaopiniowania.
9. Interpelacje i zapytania radnych.

10. Wolne wnioski i informacje.

11. Zamknięcie sesji.

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach:

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA
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15 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosili.

3. Przyjęcie protokołu nr XLV/2021 z  Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 30.12.2021 r.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  p rotokół  był  dostępny
w  biurze  obsługi  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl .  Proponuję
przyjąć protokół  nr  XLV/ 2021 z dnia 30.12.2021 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

Wyniki imienne

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa ZA

15 Zwalińska Krystyna ZA

Rada Gminy Grunwald przyjęła protokół  XLV/2021 z dnia 30.12.2021 roku bez odczytywania.

4.  Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym  oraz
sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.
Wójt  Gminy Grunwald – Pan Adam Szczepkowski-  Sprawozdanie  międzysesyjne Wójta
Gminy Grunwald z działalności  za okres od  30 grudnia 2021 r.  do 27 stycznia 2022 r.  
1. Uchwały podjęte na XLV Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 30 grudnia 2021r. : 

Nr  XLV/349/2021  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  hipoteki  na  rzecz  Banku
Spółdzielczego  w  Olsztynku  na  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Grunwald
- Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
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Nr  XLV/350/2021 w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania
problemów  alkoholowych,  przeciwdziałania  narkomanii  i  innych  uzależnień  na  rok  2022
- Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Nr  XLV/351/2021 w sprawie utworzenia „Klubu Senior+” została ogłoszona -  Dz. Urz.  Woj.
Warm –Maz. 2022 r., poz. 360  dnia  14.01.2022 r.

Nr  XLV/352/2021 w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów pracy
stałych komisji rady na 2022 rok-  Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Nr  XLV/353/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w
zakresie  opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami  pomiędzy  Gminą  Grunwald  a  Gminą  Miejską
Ostróda - Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Nr  XLV/354/2021  w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata
2021– 2032 - przesłano do Regionalnej Izby Obrachunkowej;

Nr  XLV/355/2021 w sprawie zmian w budżecie  Gminy Grunwald na 2021 r.  - przesłano do
przesłano do Regionalnej Izby Obrachunkowej;  

Nr  XLV/356/2021  w  sprawie  powołania  Komisji  Inwentaryzacyjnej  Mienia  Komunalnego-
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

2. Sprawozdanie z działalności w zakresie realizacji inwestycji, pozyskiwania środków zewnętrznych oraz 
udzielania zamówień publicznych.

1) „Utworzenie  i  wyposażenie  (DDS+)  Dziennego  Domu  Senior  +  w  Glądach”. 
Trwają prace przygotowawcze Wykonawcy związane "Montażem instalacji fotowoltaicznej o mocy 6 kW na
dachu  budynku  Dziennego  Domu  "Senior  +"  
w Glądach". Wartość montażu instalacji wynosi brutto 26 002,20 zł. Termin wykonania inwestycji do  22
marca 2022 r. Złożono zgłoszenie wykonania robót do Starostwa Powiatowego w Ostródzie związanych z
Projekt  zagospodarowania działki  Dziennego Domu Senior + w Glądach pod budowę wiaty rekreacyjnej,
blaszaka na sprzęt  gospodarczy,  plac zabaw i  gier  oraz uzupełnienie  elementów placu zabaw ze środków
funduszu sołeckiego.

2) Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stębart - etap I. 
Inwestycja  w  trakcie  realizacji.  Stan  zaawansowania  inwestycji  wynosi  33  %.  Inwestycja
realizowana  z  współfinansowaniem  ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Rolnego  na  rzecz
Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-
2020. Planowany termin zakończenia inwestycji 31 maj 2022 r. 

3) Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Gierzwałd. 
Inwestycja  w  trakcie  realizacji.  Stan  zaawansowania  robót:  oznakowano  teren  budowy,
dokonano tyczenia drogi i oświetlenia ulicznego, są prowadzone mechaniczne roboty ziemne
przy korytowaniu drogi, dostarczono materiały (krawężniki i kostkę betonową). Inwestycja jest
realizowana  z  współfinansowaniem  ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Rolnego  na  rzecz
Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-
2020. Planowany termin zakończenia inwestycji 31 maj 2022 r.

4)  Przebudowa drogi gminnej wewnętrznej w miejscowości Stębark.
Inwestycja w trakcie realizacji. Stan zaawansowania inwestycji wynosi ok. 30 % . Inwestycja
współfinansowana  ze  środków  Rządowego  Funduszu  Dróg  Lokalnych  
w  wysokości  60  %  kosztów  kwalifikowanych.  Planowany  termin  zakończenia  inwestycji
31.05.2022 r. Obecnie z uwagi na nie sprzyjające warunki atmosferyczne  przerwano roboty.
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       5) Przebudowa drogi gminnej wewnętrznej w miejscowości Mielno.
Inwestycja  oczekuje  na  rozstrzygnięcie  konkursu  -  po  złożeniu  wniosku  
o  dofinansowanie  inwestycji  pn."Przebudowa  drogi  gminnej  wewnętrznej  
w miejscowości Mielno" w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

6)  Przebudowa drogi gminnej wewnętrznej w miejscowości Ulnowo.
  Inwestycja  oczekuje  na  rozstrzygnięcie  konkursu  -  po  złożeniu  wniosku  
o  dofinansowanie  inwestycji  pn.  "Przebudowa  drogi  gminnej  wewnętrznej  
w miejscowości Ulnowo" w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

7) Utworzenie i wyposażenie Klubu "Senior +" w Dylewie. 
Inwestycja  w  trakcie  realizacji.  Roboty  remontowo  adaptacyjne  na  ukończeniu.  Trwają
końcowe dostawy i montaż wyposażenia.   Przedsięwzięcie realizowane z udziałem środków
Budżetu  Państwa  w ramach  Programu  Wieloletniego  „Senior+”  na  lata  2021-2025  Edycja
2021. 

8) Wykonanie projektu rozbudowy sieci ciepłowniczej w miejscowości Gierzwałd.
Po  powtórzeniu  procedury  przetargowej  -  zaproszenia  do  złożenia  ofert  cenowych
zamieszczonych na stronie internetowej Gminy Grunwald wpłynęły dwie oferty  cenowe (59
040,00 zł i 84 870,00 zł), które przewyższały środki jakie zamawiający zamierzał przeznaczyć
na  finansowanie  przedsięwzięcia  (15  000,00  zł).  Wobec  powyższego  Gmina  Grunwald
unieważniła postępowanie.

10) Budowa sieci wodociągowej do Pacółtowa z przebudową SUW w Gierzwałdzie.
Gmina Grunwald zawarła umowę z wybranym Wykonawcą - firmą PRESTIGE Marek Skrocki,
Poznań  61  -  048  ,  ul.  Krańcowa  79 na  wykonanie  dokumentacji  projektowej  
i kosztorysowej na realizację inwestycji pn. "Budowa i przebudowa Stacji Uzdatniania Wody
(SUW) w Gierzwałdzie"  za  z  ceną  brutto  -77  490,00  zł.   Termin  wykonania  zamówienia
22.06.2022 r.  
Po przeprowadzonej  procedurze  udzielenia  zamówienia  publicznego  w  dniu:  
9-12-2021 r.  zawarto umowę z Wybranym wykonawcą -  "KAM-pro" "Pracownia Inżynierii
Środowiska" mgr inż. Kamil Piotr Gąska, Nawra 1a, 13 - 300 Nowe Miasto Lubawskie na
wykonanie dokumentacji projektowej i kosztorysowej na realizację inwestycji pn. " Budowa
sieci wodociągowej do miejscowości Pacółtowo" gm. Grunwald za cenę brutto - 42 700,00 zł.
Termin  wykonania  zamówienia  09.06.2022  r.  Realizacja  w/w  inwestycji  w  2022  roku
z udziałem przyznanych środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19.

3. Wydana została decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego
na:  „Budowie  farmy fotowoltaicznej  zlokalizowanej  na dz.  nr  95/2  w obrębie  Kitnowo,  gmina
Grunwald”, powiat ostródzki, woj. warmińsko- mazurskie.
4. Wydana została decyzja ustalającej obowiązek usunięcia odpadów z miejsca nieprzeznaczonego
do ich składowania lub magazynowania w miejscowości Mileno.
5. Wydano cztery decyzje o warunkach zabudowy.
6. Wszczęto i procedowano 11 postępowań dot. wydania decyzji o warunkach zabudowy.
7. Zlecano bieżące naprawy oświetlenia ulicznego. 
8. Wydano jedno uzgodnienie na umieszczenie w pasie drogi gminnej urządzeń infrastruktury 
technicznej niezwiązanej z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego. 
9. Wydano dwie decyzje na podział  działek  nr  9 obręb Góry Lubiańskie, 61/2 obręb Domkowo.
10. Wydano sześć warunków  technicznych na przyłączenie budynków do wody i ścieków.
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11. Dokonano sprzedaży działki 257/7 obręb Gierzwałd za kwotę 37074 zł i mieszkania  najemcy
w Pacółtówku.
12. Odłowiono 6 bezpańskich psów z terenu Gminy Grunwald.
13. Dnia  13.01.2022r  odbyło  się  spotkanie  z  dyrektorami  szkół  gminnych.  Omawiano  na  nim
między  innymi:  założenia  Polskiego  Ładu  dotyczące  wynagrodzeń  nauczycieli  i  obsługi,  dane
i terminy wprowadzania danych do  Systemu Informacji Oświatowej, arkusze organizacyjne szkół,
budżety szkół oraz inne bieżące sprawy dotyczące funkcjonowania szkół. 
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  sprawozdanie styczeń 20022 r.
- usunięcie awarii na sieci wodnej w Grunwaldzie,
- ścięto suche drzewa, pocięto i dostarczono do kotłowni w Mielnie,
- usunięto awarię na sieci wodnej w Marcinkowie,
- wywieziono ścieki ze zbiorników bezodpływowych z Domkowa, Kitnowa i Dylewka,
- wyczyszczono przepompownie ścieków w Gierzwałdzie przy bloku i cmentarzu, jeżeli nie 
będziemy ich czyścić to będą zalewane podwórka, ,
- wyremontowano 2 mieszkania w budynku socjalnym w Dylewie,
- usunięto awarię na cieci CO w szkole w Mielnie,
- wysprzątano pomieszczenie w piwnicy w budynku komunalnym w Dylewku,
- wyremontowano 3 przepusty w drodze gminnej w Kalwie,
- naprawiono wyciąg przy drugim piecu w kotłowni Gierzwałd,
- posypywanie dróg gminnych piaskiem z solą w miejscowościach: Rychnowska Wola, Zybułtowo, 
Gierzwałd, Mielno, Szczepankowo, Dylewo, Domkowo, Korsztyn zużyto ok 90 ton pasku, 
- wyremontowano przepust w drodze gminnej w Rychnowskiej Woli,
- wykonano płukanie wszystkich hydroforni w gminie Grunwald,
- wykonano czyszczenie zbiornika o pojemności 20 m3 i osadnika wstępnego – oczyszczalnia 
Zybułtowo,
- położono nowe rury od dmuchawy do zbiornika ścieków dowożonych,
- uzbrojono dwie skrzynki elektryczne w Domkowie,
- położono nowe przewody elektryczne w pomieszczeniu, które ma być przeznaczone na warsztat 
mechaniczno-spawalniczy dla pracowników.
Sprawozdanie jakość wody 

 Hydrofornia Gierzwałd – wyniki prawidłowe
 Hydrofornia Pacółtowo – wyniki prawidłowe
 Hydrofornia Pacółtówko – wyniki prawidłowe
 Hydrofornia Kiersztanowo – wyniki prawidłowe
 Hydrofornia Rychnowska Wola – wyniki prawidłowe
 Hydrofornia Łodwigowo- w trakcie badań 13.01.2022 r  w wodzie nie stwierdzono bakterii

grupy coli, ogólna liczba mikroorganizmów jest podwyższona w związku z tym woda jest
warunkowo zdatna do spożycia, podjęto następujące działania: płukanie na sieci wodnej

 Hydrofornia Grunwald - wyniki prawidłowe
 Hydrofornia Lubianek – wyniki prawidłowe

Radni uwag nie zgłosili.  
Kierownik  RGK-  Pan  Józef  Nowakowski-   na  dzisiejsze  sesj i  odbędzie  się  głosowanie
nad budżetem na  rok  2022.  Jestem człowiekiem z  zewnątrz  niepowiązanym  poli tycznie  i
chcę zrobić coś  dla tej  gminy więc zwracam się do mieszkańców,  Rady Gminy i  Wójta  bo
mamy  „nóż  na  gardle”  w  szczególności  z  oczyszczalnią  w  Gierzwałdzie  co  pokazała
ostatnia  kontrola,  która  wydała  nakazy  natychmiastowego  wykonania.  Do  oczyszczalni
zapraszałem radnych od  2019 roku aby zobaczyli ,  to  co  się  potwierdziło  podczas  kontro -
l i ,  która  pewnie  będzie  często  w  tym  roku.  Oczyszczana  nie  tylko  jest  przeciążona  hy -
draulicznie   ale  również  nie  powinienem  przyjąć  nowych  warunków  podłączenia  bo  za -
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chwiana  jest  technologia.  Technologia,  która  nie  ma  obróbki  osadów,  poletka  fi l t racyjne
są  nieczynne,  ścieki  kierowane  są  bezpośrednio  do  wtórnika  i  wrzuca  się  do  rzeki.  Lagu -
ny,   które  były  nie  pracują  od  roku  2008,  poletko  służące  do  gospodarki  dostosować  na
dzień  dzisiejszy  otrzymałem  500  zł  mandatu,  bo  ktoś  kiedyś  niedopilnowa ł prac.  Nie
może  być  tak,  że  ścieki  t rafiają  do  gruntu,  a  tak  się  dzieje.  Mam nadzieje,  że  w przerwie
podacie  sobie  ręce  i  uchwalicie  ten  budżet,  bo  jest  nakaz,  bo  nie  ma  wodomierza  ście -
ków,  który  na  dzień  dzisiejszy  kosztuje  20  tys  zł.  jak  i  napowietrzenia.  Oczyszczalnia  w
Zybułtowie  potrzebuje  nakładu  finansowego  bo  ta  oczyszczalnia  nie  pracowała  nigdy.
Gry  pracowałem  w  Olsztynku  to  prezes  z  Szwaderek  przyjeżdżał  i  prosi ł  o  ratunek  bo
wszystko  płynie  do  jeziora  Mielno,  byłem  w  tamtych  latach  tam  i  faktycznie  tak  było.
Trafi łem,  że  muszę  coś  zrobić  udało  się  zrobić,  że  wyniki  wychodzą.  Stawiam  wniosek
do  Radny  Gminy  o  zwołanie  nadzwyczajnej  sesji  poświęconej  RGK  bo  nie  można  na
kłamstwach budować,  jestem tu po to  aby pomagać mieszkańcom a nie  uprawiać poli tyki .
Pamiętam jak  moje  trzy  letnie  dziecko na  Facebooku było  i  jak  samochód czarny podjeż -
dżał  pod  mój  dom  i  mnie  straszono  a  tak  nie  może  być  i  nie  boję  się  o  tym  mówić.  Nie
wiem czemu oczyszczalnia  w Zybułtowie  jest  zmniejszenie  a  podatnik  wyłożył  pieniądze
na oczyszczalnie  na 500 a  zmniejszona jest  na  280,  za  chwile  nie  będzie  w stanie  przyjąć
ścieków.  Pracowano  na  tych  oczyszczalniach  na  fikcj i  i  mogę  to  potwierdzić  w  sądzie.
Gry  rozpocząłem tu  pracę  to  pracownicy  mówili ,  żeby  się  nie  martwić  wodą  bo  pojedzie
się do Olsztynka.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- zwracam uwagę,  bo to jest  gość .
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  nie jestem gość.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- takiego punktu nie było w porządku obrad.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  udzielam  głosu  Panu  J.  Nowa -
kowsiemu jednocześnie  zgadzając  się,  że  temat  został  już  szeroko  rozwinięty  i  proszę  o
sformułowanie wniosku końcowego. 
Kierownik  RGK-  Pan  Józef  Nowakowski-  wyniki  były  fałszowane  z  oczyszczalni  ście -
ków,  wszystko  działało  pięknie  na  papierze  a  w  rzeczywistości  było  fatalnie  i  mieszkań -
cy  będą  teraz  spi jal i  te  błędy.  Proszę  o  zwołanie  sesji  nadzwyczajnej  poświęconej  RGK i
omówić problemy a  nie  wypisywać  na Facebooku,  że  było 7  pracowników bo mam papie -
ry,  że było inaczej.  
Przewodnicząca Rady Gminy-  Pani  Ewa Bawolska –  poinformowała,  że  sesje  nadzwy -
czajną  może  wnioskować  Wójt  i  temat  jest  istotny  więc  warto  omówić  go  na  komisji
BRiRG. 
Radni uwag nie zgłosi li .  

5.   Sprawozdanie z działalności Rady Gminy oraz Komisji stałych rady gminy za 2021.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  sprawozdanie
z działalności  Rady Gminy zał  nr  3.  
Wójt  Gminy Grunwald  –  Pan Adam Szczepkowski-  z  całym szacunkiem,  ale  wnioskuję
o odczytanie  sprawozdań z prac rady oraz komisj i  tak jak brzmi punkt obrad.  Mieszkańcy
mnie  prosi l i ,  aby  te  sprawozdania  były  odczytane  i  wiedziałem,  że  taki  numer  będziecie
chciel i  zrobić.

Przewodnicząca Rady Gminy-  Pani  Ewa Bawolska –  radni  podczas  komisji  ustali l i ,  że
są sprawozdania znane.  ,
Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  sprawozdanie  nie  są  dla  radnych
tylko dla  mieszkańców.  Mieszkańcy muszą wiedzieć,  czy pracujecie,  czy tylko pobieracie
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diety.  

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  sądzę,  że  można  złożyć  wniosek  o  nieodczytywanie
sprawozdań lecz zamieszczenie ich na BIP Grunwald.  
Radna-  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  składam  wniosek  o  odczytanie  sprawozdań  na
sesj i .  
Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  Facebook  to  nie  jest  miejsce  na
umieszczanie  sprawozdania,  można  dodatkowo ale  po  co  się  teraz  spotykać  podczas  pan -
demii  bo  można  było  zorganizować  sesje  online  i  wystawić  na  BIP.  Nie  wiem  czego  się
Państwo wstydzicie? 
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek-  odczytał  sprawozda-
nie z pracy komisj i  Rewizyjnej  za rok 2021 zał  nr  4.
Przewodniczący  Komisji  Budżetu  Rolnictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  –  Pan  Adam
Królikowski - odczytał  sprawozdanie z pracy komisj i  BRiRG za rok 2021 zał  nr  5.
Przewodniczący Komisji  Skarg Wniosków i  Petycji  –  Pan Sławomir Matuszewski-  od-
czytał  sprawozdanie z pracy komisji  SWiP za rok 2021 zał  nr  6.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  ponieważ  nie  ma  Przewodniczą -
cej  Komisj i  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  Radnej  Małgorzaty  Kamińskiej   odczytała  spra -
wozdanie z pracy komisj i  KOiZ  za rok 2021 zał  nr  7.
Radna-  Pani  Ewa Ziejewska-  w sprawie  troski  Wójta  o  mieszkańców to  tak  p[powinno
być  ale  jeżdżąc  po  zebraniach  wiejskich  w  sprawie  CO to  nie  przedstawił  mieszkańcom
kalkulacji  szczegółowej  a  na  BIP  jest  to  nie  czytelne  i  mieszkańcy  się  dopominają  o
szczegółowe wyliczenia stawki za CO. 
Przewodnicząca Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska  –  ten  temat  powinien  być  omówio -
ny w punkcie wolne wnioski  i  informacje.
Radni uwag nie zgłosi li .  

6. Sprawozdanie  z realizacji   dotacji celowej na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni  
ścieków na terenie Gminy Grunwald za rok 2021.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  sprawozdanie  było  omawiane  na
komisji   zał nr 8.
Radni uwag nie zgłosi li .  

7. Przedstawienie projektu budżetu na rok 2022 wraz z jego uzasadnieniem przez Wójta Gminy.

Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  przedstawiła  projekt  ww.
uchwały.  Projekt  omawiany  był  na  sesj i  w  grudniu  2021  roku  i  dokonano  zmian
uwzględniając:  zmianę  wynagrodzenia  Wójta  oraz  diet  Radnych  z  wyrównaniami  od
sierpnia  2021r.  oraz  stawik  za  CO.  W sprawie  wydatków majątkowych  do  zmiany nastą -
piły  w  przebudowie  drogi  gminnej  w  Gierzwałdzie  w  związku  z  niewykonaniem  w roku
2021  robót ,  przebudowa  drogi  gminnej  w  Stębarku  z  tego  samego  powodu.  Faktura  wy -
stawiona  na  niższą  kwotę  z  powodu  nie  wykonania  prac  i  ta  sama sytuacja  z  inwestycją
kanalizacja  w Stębarku,  Wdrożenie  cyfrowego Systemy sieci  Wodociągowo Kanalizacyj -
nej,  nowoczesne  usługi  cyfrowe  dla  mieszkańców  Gminy  Grunwald  oraz  budowa  sieci
do Pacółtowa. 

W sprawie  opini i  komisji  z  grudnia  2021  gdzie  komisje  rekomendują  usunięcie  z  zadań
inwestycyjnych  inwestycji  f inansowanych  z  kredytów  i  pożyczek:  budowa  sieci
wodociągowej  do  Kolonii  Kiersztanowo  oraz  budowa  sieci  wodociągowej  do
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miejscowości  Lipowa  Góra,  budowa  drogi  gminnej  w  miejscowości  Mielno  oraz  budowa
targowiska  w  miejscowości  Gierzwałd,  zaadaptowanie  obiektu  na  świet lice  w  Stębarku
oraz  przebudowa  drogi  w  miejscowości  Ulnowo.  Nie  było  zgody  Wójta  na  usuniecie
tych  inwestycji  więc  one  dalej  są  w  projekcie.  Przedstawiła  zał .  nr  3  projektu  budżetu
na  rok  2022  tj .  zadania  inwestycyjne  zał  nr  9.  W projekcie  nadal  znajdują  się  obligacje
na  kwotę  10  mln  zł,  które  to  w  części  7  827  657,64  przeznaczono  na  spłatę  wcześniej
zaciągniętych  kredytów i  pożyczek.  Zwiększył  się  deficyt  5  119  667,28  zł  w  związku  z
przeniesieniem przychodów z roku poprzedniego 
Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  uważam,  że  budżet  jest  sporządzo -
ny  realnie  i  jeżel i  jest  mowa  o  obligacjach  na  kwotę  10  mln  zł,  to  nie  zadłużamy  gminę
na  kolejne  10  mln  zł,  gdyż  ponad  7  mln  zł  będzie  przeznaczone  na  spłatę  wcześniej  za -
ciągniętych  kredytów,  które  są  na  mniej  korzystnych  warunków  jak  obecne  kredyty.  Nie
wyobrażam  sobie,  że  w  projekcie  nie  ma  takiej  inwestycji  jak  budowa  sieci  wodociągo -
wej do Kiersztanowa, czy dofinansowanie przebudowy dróg.  Inwestycje wynikają z wnio -
sków  mieszkańców,  wsłuchujemy  się  na  zebraniach  wiejskich  w  potrzeby  mieszkańców
m.in.  w Dylewie  już  kilkakrotnie  spotkanie.  Potrzeby były  o  wiele  większe,  ale  wybiera -
my najważniejsze,  te  które  powinny już dawno być zrobione  w ostatnich 30 latach i  pró -
bujemy to wyprostować.  Dodatkowo chcemy realizować inwestycje  ze  środków zewnętrz -
nych.  Do  ubiegłego  roku  pozyskaliśmy  ponad  13  mln  zł  ze  źródeł  zewnętrznych  a  inwe -
stycje  opierały się  na kwotę ok 16 mln zł ,  czyli  tylko 3 mln z  naszych środków wykorzy -
stano.  Dzisiaj  już  pewnie  ok  20  mln  zł  z  przeznaczenie  na  inwestycje  a  ok  15  mln  zł  ze
środków zewnętrznych co w ubiegłych kadencjach w histori i  gminy tak nie  było,  nie było
takich  pieniędzy.  Straszono  ludzi ,  że  po  dwóch  latach  mojej  kadencji  nie  będzie  nic  się
działo  a  jest  odwrotnie  i  jeżeli  będziemy  inwestować  to  będziemy  otrzymywać  środki  z
zewnątrz.  Jesteśmy obserwowani i  jak będziemy wydawać to środki  otrzymamy,  ale  jeżel i
rada  się  ociąga  i  przez  trzy  miesiące  nie  przyjmuje  uchwały  odrzucając  środki  np.  na
przebudowę  świetl icy  wiejskiej  w  Glądach  i  w  ostatnim  momencie  przyjmuje  się  środki ,
gdzie  do  wykonania  są  prace  budowlane  terminowe  i  mówi  się  teraz  wykonuj,  ale  liczy
się  na  to,  że  nie  wykona  się  w  terminie.  Radni  powinni  podejść  poważnie  i  przyjąć  bu -
dżet,  poparła  nas  RIO  zatwierdzając  budżet  bez  uwag  co  w  poprzednich  kadencjach  ra -
czej  były uwagi,  ale  nikomu to nie  przeszkadzało,  nikt  nie  zaglądał  i  przechodziło jedno -
głośnie.  Nie  wracajmy już  do  przeszłości  naprawmy to  co  zostało  zrujnowane  i  odbuduj -
my to  teraz.  Potrzeba  dobrej  woli  niektórych radnych,  część  radnych się  interesuje  przy -
chodzi  do urzędu i  zadaje  pytania  ale  są  radni ,  którzy się  nie  interesują  a  na sesj i  głosują
przeciw.  Radni  z  niektórych  miejscowości  głosują  przeciw  a  są  inwestycji  na  ich  obsza -
rach jak Dylewo. 

Radna- Pani Ewa Ziejewska- proszę nie nastawiać mieszkańców przeciw radnym. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –   przywołała  do  porządku  rad -
nych,  wójta oraz obserwujących i  udziel iła głosu wójtowi.  
Wójt Gminy Grunwald – Pan Adam Szczepkowski-  to nie jest  nastawianie i  proszę tego
tak  nie  odbierać,  odsyłam  do  BIP  wykazów  głosowań  i  sprawdzenia  jak,  kto  i  za  czym
głosował.  W sprawie  budżetu  proszę  o  przyjęcie  budżetu  na  rok  2022  mimo,  że  są  głosy
wpływające na decyzję  radnych aby nie przyjmować budżetu tylko po to,  aby pokazać,  że
przyszedł  młody wójt  i  nic  nie  robi ,  bo  to  jest  po  to  robione,  i  żeby nie  słuchać uzdrowi -
ciela  gminy.  

Radni uwag nie zgłosi li .  

7.1. Odczytanie opinii Komisji Budżetu Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy.
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Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska –  odczytała ww. opinię   zał  nr 10.

Radni uwag nie zgłosi li .  

7.2. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na rok 2022.
Przewodnicząca Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska  –  odczytała  ww.  opinię    zał  nr 11
oraz zał  nr 12.

Radni uwag nie zgłosi li .  

7.3. Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej na rok 2022.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  przypomniał,  że  w  latach  90  powstała  ustawa  o  samo -
rządzie  gminnym  z  dnia  8  marca  1990  roku,  która  reguluje  zakres  właściwości  radny

gminy  m.in.  podejmowanie uchwał w sprawach  majątkowych gminy, przekraczających zakres
zwykłego zarządu, dotyczących:  e)  zobowiązań  w  zakresie  podejmowania  inwestycji  i  re -
montów  o  wartości  przekraczającej  granicę  ustalaną  corocznie  przez  radę  gminy.  Ne
jest  prawdą więc,  że  wójt  nie  wyraża zgody na wykreślenie  inwestycji  z  projektu budże -
tu.  Wójt  może  tego  nie  skreślać  ale  rada  może  tej  uchwały  nie  przyjąć  i  wójt  nie  ma ta -
kiej  kompetencji ,  że sam podejmuje decyzje w sprawie inwestycji  a  nawet większych re -
montów.  Pytałem  radnych,  czy  wcześniej  były  konsultowane  przedsięwzięcia  wcześniej
to  okazuje  się,  że  nie.  Najpierw  się  podpisywało  umowę  a  potem  się  do  rady  składało
uchwałę,  że  teraz  to  już  trzeba ją  podjąć,  tak nie  jest .  Radca prawny może się  wypowie -
dzieć  w  sprawie  podpisanych  umów  z  wadą  prawną  są  umowami  nieważnymi,  nie  mają
one  podparcia  w budżecie  i  t rzeba  będzie  to  sprawdzić  od  roku 2018,  czy  były  podpisa -
ne umowy mimo,  że  nie  było zadania  w projekcie  budżetu.  Postaram się  to  sprawdzić  za
pomocą  wniosków o  udostępnienie  informacji  publicznej ,  mam nadzieje,  że  Pani  Skarb -
nik  takiej  informacji  udziel i .  Projekt  budżetu,  który  dziś  omawiamy  jest  zdecydowanie
gorszy  od  tego,  który  omawialiśmy w grudniu  2021 roku.  Zapraszałem na  Facebooku do
dyskusji  na  temat  inwestycji  i  zmian   budżecie,  było  bardzo  dużo  czasu  na  spotkania  z
komisją  BRiRG  do  dyskusj i  nad  zmianami.  Nie  było  żadnej  próby  podjęcia  dyskusji ,
tylko  dziś  zaprasza  się  Kierownika  RGK,  który  nie  ma  wiedzy  i  wyciąga  sprawy  pra -
cownika,  który jest  ciężko chory i  nie  może się  bronić.  Dziwie się  bo rada pracuje  już  3
lata  i  przez  ten  czas  Kierownik  nie  naprawił  nic  i  urządzenia  są  w takim stanie  w jakim
opisuje  to  nie  powinien  być  kierownikiem tylko  co  innego robić.  Nie  miałem przyjaciół
wśród  radnych  za  swojej  kadencji  i  donosy  były  częste  w  sprawie  oczyszczalni  i  ście -
ków.   W dziale  kredyty  i  pożyczki  dlaczego  zostały  zmienione  najpierw były  pod  pozy -
cją 931 a teraz 2780 w paragrafie 930,  co to zmiana dała i  czym została spowodowana.  
Trzeba  przywrócić  normalną  prace  radzie  gminy i  zarządowi  i  pracować  zgodnie  z  usta -
wą  o  samorządzie  uchwały  i  wszystkie  inwestycje  powinny  być  wcześniej  uzgadniane  z
Radą  Gminy.  Są  wyroki  sądów,  które  określają  zadania  własne  gminy  i  nie  można  prze -
kazać wójtowi  nawet  jeśliby  chciała.  Dlatego załącznik nr  3  i  3a  jest  nieprawidłowy,  bo
żadna z tych inwestycji  nie została ustalona z Radą Gminy.  

Budżet  w kwotach dochody  budżetu  gminy  w  wysokości   40 175 590,38   zł  oraz   wy -
datki   budżetu   gminy   w   wysokości   45  295  267,66   zł  jest  nierealny  do  wykonania.
Poziom dochodu na tak małą  gminę jest  nierealny i  kwota  4,6 mln zł  z opłaty eksploata -
cyjnej ,  której  zarząd  nie  może  wyegzekwować  już  3  lat.  Zarząd  sam  wybrał,  że  będzie
brał  prognozę  z  trzech  ostatnich  lat  więc  sam  powinien  wyrzucić  te  kwoty.  Chciałbym
żeby się  gmina  rozwijała,  jestem już emerytem i  chcę pracować  jako radny najlepiej  jak
umiem i  nie chce słuchać epitetów na swój temat i  też nie będę stosował takich metod.
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Dlaczego nie  wykorzystuje  się  środków,  które  Pani  skarbnik  wykazuje  że  są  w budżecie
i  dlaczego  nie  odebrano  ani  jednego  metra  sieci  wodociągowej  przez  okres  trzech  lat .
Słuchając  kierownika  RGK zdziwiłem się,  że  wydaje  się  pieniądze  na  drogę  w Stębarku
skoro  grozi  nam  wyłączenie  oczyszczalni ,  jak  można  narażać  ludzi  na  niebezpieczeń -
stwo.  Modernizację  oczyszczalni   przeprowadziła  firma  z  Olsztyn  przy  współpracy  z
Olsztynkiem  bo była  kiedyś  współpraca  i  można   te  pieniądze przeznaczyć  na  moderni -
zację  i  Pani  Skarbnik obiecała,  że  możemy pojechać  do  banku i  sprawdzić  konta  i  zoba -
czymy  ile  faktycznie  jest  pieniędzy  bo  osobiście  wątpię  w  te  zapewnienia  Pani  Skarb -
nik.   Dostałem propozycję  od Pana Wójta,  że  mam jechać do Pani  Dyrektor  Banku i  ona
mi te pieniądze pokaże ale wątpię.  Chciałbym aby budżet  był  przyjęty ale nie można po -
dejmować  uchwał  skoro  nie  ma  konsultacj i  z  radą  gminy  w  sprawach  inwestycji  i  nie
można,  żeby  wójt  miał  władzę  wykonawczą  i  uchwałodawczą.  Nie  można  obrażać  rad -
nych  jak  np.  na  Facebooku  Społeczeństwo  Nasze,  gdzie  pisze  się,  że  budżet  gminy  jest
za  trudny  do  zrozumienia  dla  radnych,  apeluje  aby  nie  przyjmować  budżetu,  nic  się  nie
stanie gmina nadal  będzie funkcjonowała na podstawie projektu uchwały.  

Radny- Pan Zbigniew Napłoszek- w odniesieniu do słów wójta, że trzeba jak najwięcej wydawać aby do-
stawać pieniądze z zewnątrz. Na przełomie 2021/2022 roku nie wykorzystaliśmy ok 2,9 mln zł w tym roku 
planujemy zwiększenie o 2 mln zł przy dofinansowaniu z państwa 50% i łączna kwota na inwestycje to ok 7 
mln zł, czy gmina jest w stanie wydać te pieniądze?  Przy  emisji obligacji to nie zadłużamy gminy o 10 mln 
zł a o ok 2,2 mln dodatkowego zadłużenia.  Te środki mają przeznaczenie na sieć wodociągową do |Kierszta-
nowa, Lipowa Góra, przebudowa drogi gminnej w Gierzwałd, Mielno i Ulnowo, Stębark oraz dwie inwesty-
cje szkół, czy jesteśmy w stanie wydać 7,5 mln zł, czy nie lepiej skupić się na 3 inwestycjach a nie na 50 nie 
licząc z funduszu sołeckiego, czy warto zadłużać się na kolejne 2,2 mln zł na inwestycje, na które nie wiado-
mo czy otrzymamy dofinansowanie? 
Wójt Gminy Grunwald – Pan Adam Szczepkowski-  gmina jest  w stanie wykorzystać 
środki .  Kwoty nie wykorzystane w roku 2021 były omawiane na komisjach bardzo szcze -
gółowo, czyli  dwa duże projekty nie mogły być odebrane gdyż nie są zakończone i  nie 
można go odebrać i  zapłacić.  Środki  są na koncie i  nikt  nie obiecywał jeżdżenia do banku
ale ni  można przeznaczyć je na inne cele a tylko na konkretne inwestycje.  
Oczyszczalnie są w złym stanie i  są to zaniedbania z ostatnich kilkunastu lat  co potwier -
dziła kontrola i  były składane wnioski  ale na zbyt  wysoką kwotę dlatego wniosek odrzu -
cono.  Będzie kolejny nabór wniosków i  złożymy na mniejszą kwotę dzieląc prace na eta -
py.  W roku 2019 fundusz sołecki  zrealizowany na poziomie 90% ale nieopłacony,  droga z
dofinansowaniem z powiatu zrobiona ale nieopłacona,  szereg inwestycji  zrobiona ale nie -
opłacona to wszystko przeszło na 2019 rok ponad 3 mln zł .  W czerwcu 2018 roku Rada 
Gminy podjęła uchwalę na emisję obligacj i  na kwotę 2 mln zł  z przeznaczeniem na inwe -
stycje,  które wymieniałem ale nie zostały opłacone,  gdzie się podziały pieniądze? 

Radny- Pan Henryk Kacprzyk- droga do Korsztyna i  w Dylewie.  

Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam Szczepkowski-  mój  poprzednik  wypłacił  sobie  od -
prawę  w  momencie  kiedy  jeszcze  nie  ustał  stosunek  pracy,  czego  prawo  nie  pozwala.  W
sprawie  opłaty  eksploatacyjnej  to  radca  prawny  się  wypowie  ale  warto  przybliżyć  jak
wyglądało to na samym początku bo jest  to ważne.  

Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  w  sprawie  opinii  komisji
BRiRG w  uzasadnienie są zarzuty:
1)  brak  dyskusji  nad  propozycjami  do  budżetu  i  wspólnego  wypracowania  listy  zadań
priorytetowych  na  kolejne  lata-  art .  223  u.o.f.p  określa,  że  inicjatywa  w  sprawie
sporządzenia   projektu  uchwały  budżetu  należy  do  jednostki  samorządu  terytorialnego,
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czyli  do wójta więc dyskusja byłaby niezgodna z tym art .
2)  zbyt  duży  deficyt  i  inwestycje  finansowane  z  kredytów  –  wprowadzone  do  budżety
zgodnie z WPI i  jest  to wykonanie tej  uchwały.  
3)   brak  zgody na  emisję  obligacji  na  10  mln  dalsze  zadłużanie  gminy –  jest  to  restruk -
turyzacja  i  brak  jej  pogorszy  sytuacje  gminy.   To  brak  restrukturyzacja  pogarsza  stan
gminy.
4)  niczym  nieuzasadniona  wielkość  dofinansowania  dla  GCSiR  –  jest  to  podobny
poziom do  poprzedniego  roku i  to  jest  nasza  jednostka  i  nie  jest  dofinansowana,  budżet
został  zmniejszony o 13 tys zł ,  
5)   włączona  do  dochodu opłata  eksploatacyjna  która  po  raz  kolejny  jest  kwotą  tylko  na
papierze  i  brak  jej  wyegzekwowania  –  jest  ona  egzekwowana
i  wielokrotnie  było  omawiane  to  przez  radce  prawnego  i  jest  duża  szansa  aby  ta  opłatę
odzyskać.
Dodatkowo  Komisje  rekomendują  usunięcie  z  zadań  inwestycyjnych  inwestycji
f inansowanych  z  kredytów  i  pożyczek:  budowa  sieci  wodociągowej  do  Kolonii
Kiersztanowo  oraz  budowa  sieci  wodociągowej  do  miejscowości  Lipowa  Góra  te  dwie
inwestycje były w WPI.
Budowa drogi  gminnej  w miejscowości  Mielno  i  Ulnowo to  zostały  złożone  wnioski  dla -
tego  są  w  uchwale.  Nie  zostały  uwzględnione  usunięcia  inwestycji  w  projekcie  budżetu
dlatego,  że  to  co  zostało  przedstawione  jest  to  kwota  sfinansowana  z  kredytów  1   251
855  zł  natomiast  są  to  usunięte  środki  z  budżetu   1  483  301,  czyli  zostaje  wolnych środ -
ków  231  446  zł ,  z  czego  radni  chcą  przesunąć  zadania  z  kredytów  na  zadania  własne  na
kwotę 365 000 zł  więc brakuje ponad 100 000 zł,  i  nie  byłam w stanie tego dokonać.  Jed -
na kwota zgodna to dotacja dla GOK została uwzględniona.  
Art.  223 u.o.f .p określa,  że inicjatywa w sprawie sporządzenia  projektu uchwały budże -
tu  oraz  zmian  w budżecie  więc  nie  rozumiem zarzutów radnego,  nie  prowadzimy dysku -
sji  na  portalach  internetowych  ale  zapraszamy  do  urzędu.  Radni  mają  inicjatywę  do
zwołania  komisj i  więc  jeżel i  chciel iście  rozmawiać  w  sprawie  budżetu  to  trzeba  było
zwołać komisję  odpowiedni  wcześnie,  wójt  nie  może zwołać komisji .  Wójt  nie  prowadzi
rozmów na Facebooku ale zapraszamy do urzędu do merytorycznej  dyskusj i .  
W sprawie  zał.  nr  7  §   931  inne  papiery  wartościowe  2  780  000,00  zł  oraz  kredyty,  po -
życzki ,  papiery  wartościowe  na  spłatę  wcześniej  zaciągniętych  zobowiązań§   907  
7  220 000,00 zł  dlaczego zostało  to  rozbite  a  wcześniej  było  łącznie.  To zgodnie  z  uwa -
gą RIO, która prosi ła żeby rozdzielić to na paragrafy.  Budżet  powinien wg Pana na kwo -
tę  35  mln  zł  jest  to  stwierdzenie  ogólne  bez  podparcia  i  analiz  więc  nie  rozumiem skąd
akurat  taka  kwota.  Przy  ustalaniu  budżetu  trzeba  się  opierać  na  dochodach  i  wydatkach
oraz przeznaczenie  środków finansowe i  nie  rozumiem tego stwierdzenia.  Nie obiecywa -
łam,  że  pojadę  do  banku  i  na  pewno  tego  nie  zrobię,  ale   proponuję  składać  wniosek  o
udostępnienie  informacji  i  na  pewno  na  wszystkie  odpowiem.  Większość  inwestycji ,
które  są  wpisane  są  z  lat  poprzednich  i  są  kontynuowane,  mało  jest  takich  inwestycji
nowych  ale  są  one  uzasadnione.  Jeżel i  RIO  będzie  nam  uchwalało  budżet  to  fundusze
soleckie  się  przeciągną  a  jeżel i  RIO oceni ,  że  nasza  sytuacja  jest  zła  to  nie  pozwolą  na
fundusz  sołecki.  Chciałabym żebyście  wiedzieli  co  oznacza  nieprzyjęcie  budżetu,  ustal i
go  RIO  i  nie  będziemy  mogli  real izować  do  tego  momentu  zadań  jak  np.  zakup  kuchni
do SP Szczepankowo, które jest  pilne oraz inne pi lne zakupy.  
Radny-  Pan  Adam Królikowski-  kuchnia  do  SP Szczepankowo jest  potrzebna  od  sierp -
nia 2021 roku a nie od teraz.  Wójt  był  na rozpoczęciu roku i  pożegnaniu dyrektor i  moż -
na  było  kupić  w  tamtym  roku  bo  było  wiadomo,  że  jest  taka  potrzeba  i  radni  na  pewno
nie byliby przeciwni.  
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Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  poinformował,  że  złożył  wniosek  o  udostępnianiu  in -
formacji  publicznej  pod  którym  podpisała  się  Pani  Skarbnik  a  powinien  wójt.  W odpo -
wiedzi  otrzymał,  że bardzo ciężko jest  zliczyć zobowiązania i  dopiero 28 lutego dowiem
się  jaka  to  będzie  kwota.  Kto  w końcu wie  jakie  jest  zadłużenie  gminy,  jak  można  usta -
lać budżet  gminy nie  znając  kwot  zobowiązań wymagalnych i  niewymagalnych.  W ostat -
nich  wiadomościach  na  posiedzenia.pl  pojawiła  się  kwota  1,5  mln  zł  więc  to  trzeba  od -
jąć i  jeszcze mniej  w dochodach.  Proszę 
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  Pan  najlepiej  powinien  wie -
dzieć  jak  dokonuje  się  obliczeń.  Oczywiście  znam  kwoty  ale  jeszcze  spływają  faktury.
Jeżel i  podałabym teraz kwotę to zarzuciłby mi pan kłamstwo w sprawozdaniu.  
Wójt  Gminy Grunwald  –  Pan Adam Szczepkowski-  proszę  o  pokazanie  pisma z  odpo-
wiedzią  na  wniosek  o  udostępnianiu  informacji  publicznej,  z  jakiego  to  jest  dnia  i  kto
podpisał?
Radny-  Pan  Henryk Kacprzyk-  nie  mam przy  sobie  tego  pisma  i  Pani  Skarbnik  podpi -
sała.  
Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  nieprawda  ja  podpisałem  a  Pan
jest  żałosny.  
Radny Pan Mieczysław Tański-  jestem nowicjuszem, nie znam się na ekonomi a
le  jako  radny  obiecałem  mieszkańcom  Gierzwałdu  boisko,  które  było  obiecane  za  po -
przedniej  kadencji  i  nic  się  nie  zadziało,  ale  chwała  za  remont  drogi  w  Kiersztanowie,
Rychnowskiej  Woli ,  Domkowo nie do końca.  

Radna-  Pani  Ewa Ziejewska-  jestem za  drogami,  oczyszczalniami  i  hydroforniami,  ale
także jestem za budżetem realnym.

Radny-  Zbigniew  Napłoszek-  do  oczyszczalni  ścieków  w  Gierzwałdzie  na  początek
roku  idziemy z  kwotą  2  mln  zł  i  jak  wygramy projekt  to  np.  1,5  mln  zł  nie  zostawiamy
sobie  możliwości  dobrania  pieniędzy na nic  nowego.  Zakładam,  że  projekt  może opierać
na kwotę 1,5 mln zł  to nie na całą oczyszczalnie ale na jeden etap.

Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  proszę  określ ić  jaki  projekt  i  etap
chciałby  Pan  wykonać  za  1,5  mln  zł.  Po  pierwsze  za  1,5  mln  zł  nic  nie  zrobimy.  Z  Pol -
skiego  Ładu  zakładaliśmy  18  mln  zł  przed  pożywkami  a  po  ok  20  mln  przyjmijmy.  Na
koncie mamy ok 1 430 000 zł  na oczyszczalnie na wkład własny i  będziemy składać nowy
wniosek.  Pierwszy  wniosek  zostało  odrzucony  z  powodu  zbyt  wysokiej  kwoty  wniosko -
wanej  a przyjęto zasadę proporcjonalności  gdzie  l iczyły się ile już  otrzymaliśmy. Gdyby -
śmy  składali  na  kwotę  5  mln  zł  to  pewnie  byśmy  dostali .  Starostwo  Powiatowe  też  nie
otrzymali  bo  złożyli  na  wysoką  kwotę.  Na  wszystkich  spotkaniach  z  ministerstwem  było
mówiono,  żeby składać o jak  najwyższe kwoty ale  potem okazało się,  że  jednak jest  inna
zasada proporcjonalności .  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-złożył  wniosek  o  zakończenie  dyskusji  ww.  temacie  i
przejście do głosowania,  jest  to temat rzeka a nic z dyskusj i  nie wynika.  
Mieszkaniec  Dylewa-  skierował  pytanie  do  Radnego  H.  Kacprzyka,  który  jest  za  nie
przyjęciem  tego  budżetu.  Czy  z  tego  będzie  przeznaczona  kwota  na  oczyszczalnie  i  kto
poniesie  koszta  nałożonych  kar  na  gminę,  kto  za  to  zapłaci,  dlaczego  nie  chcecie  przy -
jąć tego budżetu? 
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  środki  z  Polskiego Ładu trafią  do gminy i  rada zadecy -
duje  gdzie  te  środki  mają  być  wydatkowane.  Pytałem  na  ostatniej  sesji  kiedy  wójt  bę -
dzie  rozmawiał  z  radą  nad  tym,  gdzie  środki  będą  przeznaczone  ale  odpowiedział,  że
wcale  nie  będzie  rozmawiał .  Dotarły  do  mnie  informacje,  że  gdyby  wnioskowało  się  na
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10  mln  zł  to  pieniądze  już  by  były  ale  jak  chce  się  wyróżnić  z  tłumu i  wnioskuje  na  19
mln to tak wychodzi.  Środki  te t rafią do budżetu.  
Przewodnicząca Rady Gminy-  Pani  Ewa Bawolska –  uciszyła  publiczność,  informując
że to jest  Sesja Rady Gminy a publiczność jest  obserwatorem. 
Dyrektor  SP Szczepankowo-  Pani  Jolanta  Pastor-  poinformowała,  że  w  budżecie  jest
ujęte  zakup  kuchni  do  szkoły,  która  jest  w  stanie  do  zamknięcia  stołówki,  gdyby  przy -
szła  kontrola  to  są  konsekwencje.  Kuchnia  jest  w  budżecie  i  apeluje  do  radnych  o  wy -
rzucenie  z  budżetu  i  znalezienie  środków  tak  aby  można  było  kupić  kuchnie,  która  już
podrożała  o  8  %.  Proszę  o  14  tys  zł  tylko  dajcie  mi  ją  kupić,  to  są  wasze  dzieci,  czy  ja
mam je zostawić głodne,  proszę zróbcie coś.  
Skarbnik  Gminy Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska –  jeżel i  budżet  zostanie  przyję -
ty  to  kuchnia  zostanie  od  razu  zakupiona.  W sprawie  środków z  Polskiego  ładu  to  są  to
środki  znaczone i  na to na jaki  cel  zostały przyznane to na to muszą być wydane.  
Przewodnicząca Rady Gminy-  Pani  Ewa Bawolska –  poddała  pod głosowanie  wniosek
Radnego H. Kacprzyka o  zakończenie dyskusji  ww. temacie i  przejście do głosowania.  
Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła wniosek.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  zakończyła  dyskusje  na  projek -
tem budżetu na rok 2022 Gminy Grunwald i  ogłosi ła 10 min przerwy. 

2/25
8. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
8  .1. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2035.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
11).

głosowanie w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2022-2035;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa PRZECIW

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam PRZECIW

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir PRZECIW

7 Napłoszek Zbigniew PRZECIW

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA
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11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa PRZECIW

15 Zwalińska Krystyna PRZECIW

Radni uwag nie zgłosi li .  

8.2.    w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2022 r.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
12).

Radni uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2022 r.;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa PRZECIW

2 Kacprzyk Henryk PRZECIW

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam PRZECIW

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir PRZECIW

7 Napłoszek Zbigniew PRZECIW

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa PRZECIW

15 Zwalińska Krystyna PRZECIW

8.3.   w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody drzew w ilości  3  sztuk uznanych za pomnik
przyrody „Droga Dębowa”.

16



Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
13).

Radni uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody drzew w ilości 3 sztuk uznanych za pomnik 
przyrody „Droga Dębowa”;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLVI/357/2021 z dnia 27 stycznia 2022 r.   w sprawie zniesienia
formy ochrony przyrody drzew w i lości  3 sztuk uznanych za pomnik przyrody „Droga

Dębowa”.

8.4. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym
działek 191/44, 191/45 obręb Mielno.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
14).

Radni uwag nie zgłosi li .  
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głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym 
działek 191/44, 191/45 obręb Mielno;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLVI/358/2021 z dnia 27 stycznia 2022 r.   w sprawie wyrażenia
zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w trybie przetargowym działek

191/44,  191/45 obręb Mielno.

8.5.  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym
działek 133/1, 133/2, 133/4, 133/5  obręb Mielno.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
15).

Radni uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym 
działek 133/1, 133/2, 133/4, 133/5 obręb Mielno;
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jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLVI/359/2021 z dnia 27 stycznia 2022 r.     w sprawie wyrażenia
zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w trybie przetargowym działek 133/1,

133/2,  133/4,  133/5 obręb Mielno

8.6.   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  try -
bie  przetargowym  niezabudowanych  działek  113/7,  113/8,  113/9,  103/28,  103/29,
103/30,  103/31,  103/32,  103/33   obręb Mielno.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
16).

Radni uwag nie zgłosi li .  

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym 
niezabudowanych działek 113/7, 113/8, 113/9, 103/28, 103/29, 103/30, 103/31, 103/32, 103/33 
obręb Mielno;

jednostka Rada Gminy Grunwald
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLVI/360/2021 z dnia 27 stycznia 2022 r.     w sprawie wyrażenia
zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w trybie przetargowym

niezabudowanych działek 113/7,  113/8,  113/9,  103/28,  103/29,  103/30,  103/31,  103/32,
103/33 obręb Mielno.

8  .7.  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym  
działki nr 72/5  obręb Domkowo.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
17).

Radni uwag nie zgłosi li .

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargowym 
działki nr 72/5 obręb Domkowo;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto
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lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLVI/361/2021 z dnia 27 stycznia 2022 r.   w sprawie wyrażenia
zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanej  w trybie przetargowym działki  nr

72/5 obręb Domkowo. 

8  .8.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  4  w  budynku  nr  12  w  
miejscowości Kitnowo.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
18).

Radni uwag nie zgłosi li .

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 w budynku nr 12 w 
miejscowości Kitnowo;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA
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3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLVI/362/2021 z dnia 27 stycznia 2022 r.    w sprawie wyrażenia
zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 w budynku nr 12 w miejscowości  Kitnowo. 

8      .9.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  uowy  dzierżawy  po  umowie  
zawartej  na czas oznaczony do 3 lat  działki  274/2 obręb Stębark.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
19).

Radni  uwag nie  zgłosi l i .

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej uowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat działki 274/2 obręb Stębark;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA
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6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLVI/363/2021 z dnia 27 stycznia 2022 r.   w sprawie wyrażenia
zgody na zawarcie kolejnej  uowy dzierżawy po umowie zawartej  na czas oznaczony do 3

lat  działki  274/2 obręb Stębark

8.10.        w sprawie ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Grunwald.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
20).

Radni uwag nie zgłosi li .

głosowanie w sprawie ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Grunwald.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA
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10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLVI/364/2021 z dnia 27 stycznia 2022 r.     w sprawie ustalenia
składu stałych komisj i  Rady Gminy Grunwald.  

8.11.         w sprawie ustalenia wysokości  ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotni      -  
czych straży  pożarnych  z  terenu Gminy  Grunwald  za  udział  w działaniach ratowni  -
czych  i  szkoleniach  pożarniczych  organizowanych  przez  Państwową  Straż  Pożarną
lub Gminę Grunwald.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
21).

Radni uwag nie zgłosi li .

głosowanie w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 
pożarnych z terenu Gminy Grunwald za udział w działaniach ratowniczych i szkoleniach 
pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Grunwald.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir nie głosował

7 Napłoszek Zbigniew nie głosował

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna
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12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLVI/365/2021 z dnia 27 stycznia 2022 r.     w sprawie ustalenia
wysokości  ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z

terenu Gminy Grunwald za udział  w działaniach ratowniczych i  szkoleniach
pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Grunwald.

8.12.   w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Grunwald z organizacjami pozarządowymi  
i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  na 2022 rok.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
22).

Radni uwag nie zgłosi li

głosowanie w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Grunwald z organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

25



14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLVI/366/2021 z dnia 27 stycznia 2022 r.   w sprawie przyjęcia
„Programu współpracy Gminy Grunwald z organizacjami pozarządowymi i  podmiotami

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2022 rok.

8.13.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  2  w  budynku  nr  23  w
miejscowości Grunwald.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
23).

Radni uwag nie zgłosi li

głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 23 w 
miejscowości Grunwald;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podję to  uchwałę  nr  XLV I /367/2021 z  dn ia  27  s tyczn ia  2022 r.   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż
lokalu  mieszkalnego nr  2  w budynku  nr  23  w mie jscowośc i  Grunwald .
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8.14. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
w obrębie Geodezyjnym Mielno, dla działek nr 3/1, 3/3, 3/5, 3/6, 6, 7/1, 7/4, 7/6, 7/7, 7/8, 7/9, 8/2, 8/3,
8/6, 8/7, 8/8,  8/9, 9, 10/1, 12/1, 15, 14/1, 16/3, 16/4, 16/5, 16/6, 16/7, 17/8, 17/9, 17/13, 17/14, 17/16,
17/17, 17/19, 17/20, 17/21, 17/22, 17/23, 17/26, 17/27, 17/28, 17/29, 17/30, 17/31, 17/32, 17/33, 17/34,
19/1, 19/4, 19/13, 50/55, 52/1, 189/2, 189/3, 189/4, 189/5, 189/7, 189/8, 189/9, 189/10, 189/11, 189/12,
196,  274,  275,  277/6,  277/7,  277/12,  277/15,  277/16,  277/17,  277/18,  277/19,  277/20,  277/21,  277/24,
277/25, 277/26, 277/27, 277/28, 277/29, 277/30, 277/31, 277/32, 277/33, 277/34, 277/37, 277/38, 277/39,
277/40, 277/41, 277/42, 277/43, 277/44, 277/57, 300, 301, 302, 307/4, 307/5, 307/6, 307/7, 307/8, 307/9,
3167/1, 3167/2, 3167/4, 3167/5.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
24).

Radni uwag nie zgłosili

głosowanie w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego w obrębie Geodezyjnym Mielno, dla działek nr 3/1, 3/3, 3/5, 3/6, 6, 7/1, 7/4,
7/6, 7/7, 7/8, 7/9, 8/2, 8/3, 8/6, 8/7, 8/8,  8/9, 9, 10/1, 12/1, 15, 14/1, 16/3, 16/4, 16/5, 16/6,
16/7, 17/8, 17/9, 17/13, 17/14, 17/16, 17/17, 17/19, 17/20, 17/21, 17/22, 17/23, 17/26, 17/27,
17/28, 17/29, 17/30, 17/31, 17/32, 17/33, 17/34, 19/1, 19/4, 19/13, 50/55, 52/1, 189/2, 189/3,
189/4,  189/5,  189/7,  189/8,  189/9,  189/10,  189/11,  189/12,  196,  274,  275,  277/6,  277/7,
277/12,  277/15,  277/16,  277/17,  277/18,  277/19,  277/20,  277/21,  277/24,  277/25,  277/26,
277/27,  277/28,  277/29,  277/30,  277/31,  277/32,  277/33,  277/34,  277/37,  277/38,  277/39,
277/40, 277/41, 277/42, 277/43, 277/44, 277/57, 300, 301, 302, 307/4, 307/5, 307/6, 307/7,
307/8, 307/9, 3167/1, 3167/2, 3167/4, 3167/5

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz WSTRZYMAŁ SIĘ

9 Piasecki Arkadiusz ZA

10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna
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12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław WSTRZYMAŁ SIĘ

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLVI/368/2021 z dnia 27 stycznia 2022 r.     w sprawie przystąpienia
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie

Geodezyjnym Mielno,  dla działek nr 3/1,  3/3,  3/5,  3/6,  6,  7/1,  7/4,  7/6,  7/7,  7/8,  7/9,
8/2,  8/3,  8/6,  8/7,  8/8,  8/9,  9,  10/1,  12/1,  15,  14/1,  16/3,  16/4,  16/5,  16/6,  16/7,  17/8,

17/9,  17/13,  17/14,  17/16,  17/17,  17/19,  17/20,  17/21,  17/22,  17/23,  17/26,  17/27,
17/28,  17/29,  17/30,  17/31,  17/32,  17/33,  17/34,  19/1,  19/4,  19/13,  50/55,  52/1,  189/2,

189/3,  189/4,  189/5,  189/7,  189/8,  189/9,  189/10,  189/11,  189/12,  196,  274,  275,  277/6,
277/7,  277/12,  277/15,  277/16,  277/17,  277/18,  277/19,  277/20,  277/21,  277/24,  277/25,

277/26,  277/27,  277/28,  277/29,  277/30,  277/31,  277/32,  277/33,  277/34,  277/37,
277/38,  277/39,  277/40,  277/41,  277/42,  277/43,  277/44,  277/57,  300,  301,  302,  307/4,

307/5,  307/6,  307/7,  307/8,  307/9,  3167/1,  3167/2,  3167/4,  3167/5.  

8.15 w sprawie przekazania projektu zmian regulaminu dostarczania wody i odprowadzania
ścieków organowi regulacyjnemu do zaopiniowania.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  o dczytała  ww.  uchwałę        (zał .nr  
25).

Radni uwag nie zgłosili

głosowanie w sprawie przekazania projektu zmian regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
organowi regulacyjnemu do zaopiniowania

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kacprzyk Henryk ZA

3 Kamińska Małgorzata nieobecna

4 Królikowski Adam ZA

5 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

6 Matuszewski Sławomir ZA

7 Napłoszek Zbigniew ZA

8 Nowicki Dariusz ZA

9 Piasecki Arkadiusz ZA
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10 Sawicki Jerzy ZA

11 Stanka Iwona nieobecna

12 Szewczak Piotr ZA

13 Tański Mieczysław ZA

14 Ziejewska Ewa nieobecna

15 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLVI/369/2021 z dnia 27 stycznia 2022 r.  w sprawie przekazania
projektu zmian regulaminu dostarczania wody i  odprowadzania ścieków organowi

regulacyjnemu do zaopiniowania.

Radni uwag nie zgłosi li .  

9.        Interpelacje i  zapytania radnych.  

Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  jest  pytanie w sprawie koszt  CO.  Czy kwota 782 784 zł
to są wynagrodzenia.  
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  tak  to  są  wynagrodzenia  ale
szczegółowej odpowiedzi  udziale na piśmie jeżel i  złoży Pan zapytanie na piśmie.  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- czy są to koszty netto,  czy koszty brutto? 

Skarbnik Gminy Grunwald- Pani Sylwia Kierebińska- netto.  

Radni więcej  uwag nie zgłosil i .  

10.  wolne wnioski.

Sołtys  Dylewa-  Pan  Adam Butrymowicz-  w związku  z  opłatami  za  CO,  czy  radna  Ewa
Ziejewska rozmawiała  z Radą Gminy w sprawie opłat  za  zwłokę z  powodu nie  opłacania
faktur  z  roku  2017.  Czy  radna  Ewa  Ziejewska  z  naszego  okręgu  przekazała  na  komisj i
zapytanie mieszkańców? 

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   na  ostatniej  komisji  Pani  Ewa
Ziejewska nie podejmowała tego tematu.  
Mieszkanka  Grunwaldu-  reprezentuje  mieszkańców  miejscowości  Grunwald.  Radna
Krystyna  Ziejewska  wystąpiła  z  interpelacją  w  sprawie  opłat  za  CO  i  pojawiły  się
pytania  do   odpowiedzi  na  tą  interpelację  oraz  przedstawianych  kosztów.  Jest  taka
informacja  o  kosztach  obsługa  Urzędu  Gminy.  W  pozostałych  wydatkach  na  podstawie
kosztów z 2021 roku jest  pozycja koszty egzekucyjne.  Proszę podać podstawę prawną na
podstawie  której  obciąża  się  kosztami  egzekucyjnymi  odbiorców  ciepła  których
egzekucja ta nie dotyczy,  płacą w terminie.  
Po  wyliczeniu  wysokości  stawki  za  m 2  koszty  są  powiększone  o  podatek  VAT.  Proszę
podać  podstawę  prawną  na  podstawie  której  nal iczony  jest  podatek  VAT  od
wynagrodzenia  palacza,  pozostałych  wydatków  na  podstawie  kosztów  za  2021  rok
(ekwiwalent  za  odzież  roboczą,  koszty  postępowania  egzekucyjnego,  opłata
środowiskowa),  oraz  za  obsługę  Urzędu  Gminy.  Do  końca  III  kwartału  2021  roku
wpłaty  na  centralne  ogrzewanie  od  wszystkich  użytkowników  wyniosły  632.910,36
złotych a  wydatki  333.891,82 złote.  Bilans  jest  dodatni  i  wynosi  299.018,54 złote,  Do
końca  III  kwartału  nie  ma  żadnej  zapłaty  za  węgiel  i  zobowiązania  urosły  do
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705.223,66  złotych.  Obawiamy  się,  że  w  przyszłym  roku  nie  nie  sprzeda  nam  opału  i
nie będzie węgla,  dlaczego nie płaci  się za węgiel .  

Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  prosiłabym  o  zapytanie  na  pi -
śmie abym mogła odpowiedzieć na zadane pytania  aby nie było niejasności ,  nie mam też
przy sobie  danych aby szczegółowo odpowiedzieć na  pytania.  W sprawie VAT to  dostar -
czając  ciepło  wykonujemy  usługę  i  gdybyśmy  przekazali  te  zadanie  spółce  to  też  nal i -
czany  byłby  VAT,  i  mamy  obowiązek  naliczania  VAT.  Jest  projekt  w  sprawie  zmiany
VAT i  w styczniu na poziomie 8% i  ma być zmniejszenie  na 5%.  Dodatek osłonowy każ -
dy może się starać.
Mieszkanka  Grunwaldu-  chodzi  o  koszty  egzekucyjne,  dlaczego  Urząd  Gminy
występuje  o  koszty  egzekucyjne  bo  są  to  koszty,  które  podlegają  egzekucje  od  osób,
które  jej  podlegają.  Dlaczego  mieszkańcy,  którzy  płacą  regularnie  mają  być  obciążeni
kosztami egzekucji.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  są  to  ogólne  koszty  i  proszę
o wystąpienie a piśmie z pytaniami.
Mieszkanka  Grunwaldu-  było  za  pośrednictwem  radnej  w  interpelacj i  zapytanie  na
piśmie i  jeszcze raz mam składać zapytanie na piśmie.  

Skarbnik  Gminy Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  we wniosku  było  ogólne  zapy -
tanie  i  odpowiedziel iśmy  szczegółowo  ale  jeżel i  odpowiedź  ma  być  jeszcze  bardziej
szczegółowa to proszę o pytania na piśmie i  w ramach obowiązującego prawa i  odpowie -
my na wszystkie.  
Radny- Pan Henryk Kacprzyk- poinformował,  że VAT ulega zwrotowi za usługi  jak np.
dostarczanie  ciepła?  Drugie  pytanie  jest  bardzo proste,  dlaczego nie  są  opłacane faktury
za opał  skoro są opłacane rachunki za usługę dostarczenie ciepłą do budżetu gminy.
Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  nie  powinien  się  Pan  dziwić  gdyż
jak przejąłem gminę  to  zaległości  za  opał  było na  ok  5  000 000 zł  i  nie  ma takich  możli -
wościowi  aby  opłacić  w  jednym  roku  za  dwa  sezony,  bo  ciągnie  się  to  od  wielu  lat.
Mieszkaniec  z  publiczności  o  tym  mówił  i  obligacje  właśnie  miały  ku  temu  służyć  aby
spłacić  wszystkie  zaległości  z lat .  Koszta,  które  są  ponoszone za  dostarczenia  ciepła  mu -
szą  ponieść  użytkownicy,  beneficjenci  z  tych  kotłowni,  nie  może  być  tak,  że  obniża  się
rachunki  a  inni  podatnicy  za  to  zapłacą.  Każdy  ponosi  większe  koszta  ogrzewania  niż  w
poprzednim  sezonie,  czy  5,10  lat  temu  i  nikt  nie  dopłaca  im  do  tego,  jedynie  dodatek
osłonowy.  W  Gierzwałdzie  średnia  rodzina  obliczając  koszta  wzrostu  za  CO  uzyskując
dodatek osłonowy wychodzą  na plus.  W sprawie  VAT to  jest  on  odprowadzony do Urzędu
Skarbowego, on nie zostaje dla gminy to co Państwo płacicie,  gdyby on zostawała w gmi -
nie to byłoby dobrze.  Gmina jest  tylko pośrednikiem w przekazaniu VAT do Urzędu Skar -
bowego.  Za  opał  jest  płacone  za  rok  2020  już  jest  zapłacone  za  rok  2021  jest  opłacane  i
rozłożone  na  raty  i  nie  mam  obaw,  że  nie  będzie  opału.  Podwyżki  były  po  konsultacji  z
Radą  Gminy ale  nie  ma innej  możliwości  jak taka,  że  zapłacą odbiorcy ciepła,  gdyby ko -
rzystało 100% mieszkańców to można by było podnieść podatki,  ale tak nie jest.  Wszyscy
nie  korzystają  i  każdy  będzie  chciał  aby  dołożyć  mu  do  prywatnego  ogrzewania  domu.
Powinien  być  jeszcze  doliczony  fundusz  remontowy  bo  kotłownie  wymagają  remontów  i
są tylko łatane.  
Dyrektor SP Szczepankowo- Pani  Jolanta Pastor-  skoro budżet  nie  przeszedł  a na prze -
rwie  była  ze  mną  rozmowa,  że  kuchnia  zostanie  zakupiona,  że  radni  zobowiążą  się  i
kuchnie  zakupią.  Chciałabym  ustne  zobowiązanie,  że  rzeczywiście  ta  kuchnia  w  lutym
zakupie.  
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Radny-Pan Adam Królikowski-  kupi Pani.  

Radny-  Pan Henryk Kacprzyk-  popieram propozycję  radnego ale  nie  powinno tak  być,
że zakup czeka i  oczywiście radni  mogą się zrzucić na zakup a jak będzie budżet  to wójt
nam odda.  Nie powinno być takiego problemu jak zakup za 15 tys zł,  to jest  śmieszne.
Dyrektor SP Szczepankowo- Pani  Jolanta Pastor-  prosi łam od września  a  nie  stać  mnie
na zakup z własnych środków.  Wnioskowałam do budżetu i  nie może zostać dokonany za -
kup jeżel i  nie  ma uchwalonego budżetu.  Proszę radnych o  deklarację,  że  do  końca  lutego
zakupię  kuchnię.  Proszę  o  deklarację  wszystkich  radnych  skoro  odrzuciliście  budżet .  W
sprawie  zwrotu  z  budżetu  to  nie  na  tym fakt  polega   bo  jak  zwrócimy mieszkańcom,  któ -
rzy się dołożyli.

Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  stwierdziła,  że  przez  budżet
nie  może to  zostać  wykonane,  nie  można wrzucić  tego do planu i  nie  można dokonać ta -
kiego  zakupu.  Zostały  wyodrębniane  oddzielne  rachunki  dla  szkół  i  nawet  jak  wpłynie
darowizna to musi  ona być w planie i  zatwierdzona.  

Radny-Pan Adam Królikowski-  szkoła nie może otrzymać darowizny?

Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  otrzymać  może   ale  nie  może
jej  wydać bez uchwalonego budżetu.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- nie może dostać pieniędzy w daro -
wiźnie ale mogą kupić i  wręczyć darowiznę?
Skarbnik Gminy Grunwald- Pani Sylwia Kierebińska – tak.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  skierował  pytanie  do  radcy  prawnego,  jak  nie  jest
uchwalony budżet  to na jakiej  zasadzie działa gmina,  projektu?
Radca Prawny- Pan Marcin Belczyński-  tak.
Skarbnik Gminy Grunwald- Pani Sylwia Kierebińska –   to nie jest  do końca tak.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  przypomnę,  że  na  początku  kadencji  wójta  zakupiono
posypywarkę do piasku bez uchwalonego budżetu.  A dziwię się,  że dla  szkoły nie  można
kupić kuchni,  ja  chętnie się dołożę bo po to jestem aby pomagać gminie i  pamiętam Pani
poprzedniczkę,  która  przychodziła  do  mnie  z  takimi  sprawami  i  się  rozwiązywała  a  nie
na sesj i ,  kiedy jest  nagrywane na całą  Polskę.  W jakim świetle  stawia Radę Gminy? Ro -
zumiem, że jest  to Pani  przełożony a problem jest  poważnym ale w jakim świetle?
Mieszkaniec  Gminy-  w  takim  świetle,  że  nie  został  uchwalony  budżet  i  s łyszałem  roz -
mowę na korytarzu aby zrobić zrzutkę i  koniec,  t rzeba kupić.  
Sołtys  Grunwaldu-  Pan  Kazimierz  Kwiatkowski-  przysłuchuję  się  obradom  i  wniosek
mam  jeden,  że  z  tą  kuchnią  to  trzeba  zrobić  i  nie  ma  problemu,  jak  się  zepsuje  samo -
chód to się naprawia a nie szuka się problemów i zwala się wine na innych.
Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  Panie  soł tysie  prywatnie  to  można
sobie  kupować  co  chcemy  ale  tu  jest  ustawa,  która  obliguje  mnie  i  Panią  Dyrektor.  Czy
chce  Pan nas  postawić  przed  dyscypliną  finansową  i  ostrzegam przed  tym dyrektorów,  ja
się na to nie  piszę.  Radny Kacprzyk proponuje formę pożyczki,  my kupimy a wójt  zwróci
to  jest  dobre.  Można  zorganizować  zbiórkę  finansową  i  kupić  tą  kuchnię,  ja  również  się
dołożę.  

Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  idźmy dalej,  złóżmy się  na  zakup węgla,  remont  dróg  i
oczyszczalni .
Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan Adam Szczepkowski-  my się  wszyscy  składamy w podat -
kach,  czy Pan tego nie wie?
Radca prawny- Pan Marcin Belczyński-  oczywiście  jest  racja,  że  zakup powinien być z
budżetu ale  problem powstał  gdyż w projekcie  nie  jest  to  przewidziane a  wójt  ponosi  od -
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powiedzialność  karną  a  nawet  prywatną  f inansową  za  działanie,  które  nie  jest  poparte
uchwałą,  czyli  nie można przeznaczyć środki  bez odpowiedniego aktu.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  te  zadanie  jest  ujęte  w  projekcie
uchwały ale nie jest  uchwała przyjęta.  
Radca  prawny-  Pan  Marcin  Belczyński-  ale  w  planie  f inansowym  nie  jest  i  jest  potem
odpowiedzialność  wójta  przed  Rzecznikiem  Dyscypliny  Finansów  Publicznych  i  zacią -
gniecie jakiejkolwiek inwestycji  będzie ważne ale wójt  będzie odpowiedzialny za to.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  Pan  twierdzi ,  że  nie  jest  to  ujęte  w  projekcie  budżetu
ale  ujęte  jest  i  jak  budżet  jest  nie  uchwalony  to  gmina  działa  na  projekcie  budżetu,  bo
musi  działać.  Rzecznik nie ukarze wójta jak jest  w projekcie budżetu.  
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  w  projekcie  budżetu  jest  ta
inwestycja ale bez uchwały nie można wykonywać wydatków inwestycyjnych.  
Sołtys  Mielna-  Pan  Karol  Duda-  podziękował  za  podjęcie  uchwały  w sprawie  miejsco -
wego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  naszej  miejscowości,  która  pomoże
wygrać  sprawę o budowę farmy fotowoltaicznej.  Mieszkańcy miejscowości  Omin proszą
o  łatanie  dziur  w drogach  do  kolonii  w ramach  możliwości  finansowej,  może  nadleśnic -
two  zechciałoby  się  dołożyć  do  remontu,  gdyż  też  korzystają  z  tej  drogi .  Postaramy się
robić też w ramach funduszu sołeckiego.  
Mieszkaniec Gminy- dlaczego Pan sam nie napisze wniosku do nadleśnictwa?
Sołtys Mielna- Pan Karol Duda- bo nie mam osobowości  prawnej.  

Radca  prawny-  Pan  Marcin  Belczyński-  w  sprawie  opłaty  eksploatacyjnej ,  temat  był
już omawiany i  nie dziwię się,  że jest  mało zrozumiany gdyż jest  bardzo skomplikowany.
Urząd  w  październiku  wszą  postępowanie,  czyli  wdał  decyzję  aby  móc  egzekwować  te
pieniądze i  od razu na tą decyzję  zostało złożone odwołanie.  Nie  jesteśmy zaskoczeni,  że
zostało  złożone  odwołanie  bo  zobowiązany w momencie  kiedy pierwotna  decyzja  została
na  niego  nałożona  wszczął  ki lka  przed  kilkoma  instytucjami  i  wykorzystuje  wszystkie
możliwości  gdyż  chodzi  o  duże  pieniądze.  W  każdym  piśmie  informuje  nas,  że  się  nie
zgadza na  i  robi  wszystko,  żeby tą  decyzję  podważyć.  Obecnie  sprawa jest  na  etapie  roz -
patrzenia  w  SKO.  Wcześnie  w  roku  2019  było  wezwanie  do  zapłaty  dobrowolnej  ale  od -
powiedź  była  nie  zapłacimy bo nie  zgadzamy się  z  tą  decyzją.  Z  f inansowego punktu  wi -
dzenia  tą  wierzytelność  gmina  ma  i  jak  długo  będzie  ona  egzekwowana  lub  umorzona  to
musi  widnieć w księgach finansowych.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  opłata  eksploatacyjna  w  całości  nie  trafia  do  gminy.
Poinformował,  że  Narodowy  Fundusz  Środowiska  także  prowadził  sprawę  w  ramach
opłaty  eksploatacyjnej  i  przegrał  wiele  spraw  ale  jednocześnie  złożył  sprawę  komorni -
czą i  ściągną 2 mln zł.  Tu też  realizujemy dochody na podstawie ordynacji  podatkowej  i
dobrze,  że było wysłane upomnienie i  ponowne wystawienie decyzji .  
Radca  prawny-  Pan  Marcin  Belczyński-  decyzja  Wojewódzkiego  Urzędu  Górniczego
nie  jest  podstawą  do  wszczęcia  egzekucji,  należy  wydać  decyzję  w  sprawie  i  ta  ścieżka
jest  teraz  prawidłowa.  W sprawie  chodzi  o  duże  pieniądze  i  jeżel i  okaże  się,  że  wyegze -
kwujemy pieniądze  a  ostateczną  sprawę wygra strona przeciwna  to  będzie  chciała  zwrotu
wraz z odszkodowaniem, które poniesie jego firma i  jest  to w piśmie napisane.  
Radny-  Pan  Henryk Kacprzyk-  dlaczego  l iczymy kwotę  4,6  mln  zł.  Zobowiązanie  po -
wstało  w  roku  2018  więc  czemu  nie  przyjmujemy  do  budżetu  sumy  z  odsetkami?  W
przypadku  budżetu  to  al imentacyjnych  zobowiązań  mamy  na  kwotę  ok  3  mln  zł,  czy  ta
kwota jest  wykazana w budżecie ?
Skarbnik Gminy Grunwald-  Pani  Sylwia Kierebińska –  w sprawie funduszu alimenta -
cyjnego  to  jest  inna  sytuacja.  Wielu  dłużników ma  podpisane  porozumienia  z  terminem
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do kiedy będą  spłacać,  wielu  jest  dopiero  ściganych,  sprawy są  indywidualnie  rozpatry -
wane.  GOPS wylicza i  analizuje fundusz alimentacyjny,  który przekazuje do nas te wyli -
czenia.  W tym temacie należy zgłaszać zapytania do GOPS.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  znam  sprawę  i  jest  wiele  spraw,  że  nie  są  ściągnięte
i  jest  suma, która powinna być ujęta w budżecie.  
Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  początek  opłaty  eksploatacyjnej  to
początek  roku  2018 i  niech  Pan  Kacprzyk  odpowie  dlaczego  nie  zrobił  nic  tylko  schował
pismo  do  szuflady?  Zgubił  Pana  jedne  telefon  bo  pewnie  nigdy  bym  się  nie  dowiedział ,
i  jak pytałem poprzedniego skarbnika o decyzje to odpowiadał,  że nie wie nic nie widzia -
ła.  Ta  suma  jest  w budżecie  łącznie  z  odsetkami.  Chciałbym zadać  dwa  pytania  dla  Pana
Kacprzyka aby przygotował odpowiedź na najbl iższą sesję:  dlaczego udziel ił  Pan pożycz -
ki  swojej  konkubentce z kasy gminy bez podpisania umowy? 

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  przerwała wypowiedź.  
Wójt Gminy Grunwald – Pan Adam Szczepkowski-   chciałby zadać drugie.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  nie udzieli ła głosu.  

10. Zamknięcie sesji.         
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  wobec  zreal izowania  porządku
obrad,  Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła  XLVI  sesję Rady Gminy Grunwald.

Protokołowała        Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska
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